
Предвыборная программа кандидата в депутаты 
Алматинского городского маслихата по избирательному 

округу N19 
ТАЛГАТОВА ЗИЯ БАЛАЛДИНУЛЫ 

 

 

Уважаемые жители нашего любимого города АЛМАТЫ, меня 

зовут Талгатов Зия Балалдинович, я являюсь кандидатом в 

депутаты городского маслихата от нашего 19 округа. Для начала, 

хотел бы немного представить себя, я родился в Алматинской 

области в Талгарском районе, мне 26 лет, имею высшее 

финансовое образование, на данный момент 

являюсь исполнительным директором группы компаний 

«ТехноGRAD», группа занимается широким спектром услуг от 

оптовой и розничной торговли бытовой техники, до строительства 

торговых домов. Женат и воспитываю сына. 

Одной из основных причин почему я хочу стать депутатом 

является возможность и желание проявить свою активную 

гражданскую позицию, внести свою лепту и вклад в развитие 

нашего города и в первую очередь нашего района. 

Многие могут подумать, что я еще молод для работы на позиции 

депутата, но я скажу иначе, человек, бесспорно, с возрастом 

набирается навыков, но желание и стремление, что-то поменять 

намного важнее. Но могу сказать точно с управленческой стороны 

я достаточно подкован, так как руковожу компаниями с 

численностью около 450 человек, которые работают почти во 

всех областных центрах нашей страны. 

Уважаемые жители. 

Со своей стороны могу заявить, что наша компаний 

«ТехноGRAD», никогда не остается в стороне, когда люди 

оказываются в сложной жизненной ситуации: 

- Во время аварии на Экибастузском ТЭЦ, когда люди зимой 

остались без тепла, наша компания отправила 500 обогревателей 

жителям города 

- В период пандемии мы оказали большую поддержку в виде 3000 

продуктовых корзин для социально уязвимых слоев населения, а 

также были закуплены аппараты ИВЛ для больниц. 

- Ежегодно обеспечиваем более 2000 детей новогодними 



подарками и школьными принадлежностями в рамках акции 

«соберем ребенка в школу» 

Уважаемые избиратели. 

Я вырос в этом городе, я знаю о проблемах города не 

понаслышке, и на многие из них я хотел бы предложить свое 

виденье, которое во многом пересекается со мнением молодежи. 

 

Образование. Первоочередное в моей программе – доступное 

образование. Как вы знаете во всем городе актуальны вопросы 

по нехватке мест в школах. Приведу пример, мой друг живет в ЖК 

4YOU по улице Розыбакиева напротив ТЦ Mega, и не может 

устроить своего ребенка в школу, из-за дефицита мест, проблема 

в том, что не предусмотрели школу и детский сад во время 

строительства ЖК. Поэтому при строительстве многоквартирных 

жилых домов на территории бывшего кирпичного завода по 

адресу Бурундайская 91 я обязательно буду добиваться 

строительства школы и детского сада. 

 

Строительство пристроек к школам также является одним из 

решений данной проблемы. Помимо уже строящихся пристроек к 

школам номер 148 и 101, необходимы также пристройки к школам 

номер 103 и 112. Проблема с нехваткой мест также актуальна и 

для детских садов, что делает для меня завершение 

строительства детского сада в микрорайоне Айнабулак на 

160 детей, одной из самых приоритетных. 

 

Здравоохранение. Шаговая доступность медицинских услуг 

является одной из первоочередных задач в моей предвыборной 

программе. Я знаю, что в нашем районе есть проблема с 

нехваткой поликлиник и больниц. В микрорайоне Кемел уже 

несколько лет строится врачебная амбулатория. Если я буду 

избран депутатом возьму на жесткий контроль завершения 

строительства и оказание качественных мед. услуг. Также стоит 

подчеркнуть, что одна из улиц в микрорайоне Кемел – улица 

Аксуат, находится на восточной стороне Капчагайской трассы. 

Для безопасности и удобства посещения врачебной амбулатории 

жителями данной улицы необходимо предусмотреть 

строительство надземного пешеходного перехода. 

 



Экономика. Так как наш район является промышленным, я хочу 

сделать упор на создание новых рабочих мест, где будут 

предусмотрены рабочие места для людей с ограниченными 

возможностями. Есть достаточно эффективные мировые 

практики, когда государство обязует крупные предприятия иметь 

в штате определенное количество людей с ограниченными 

возможностями. Применение данной практики увеличит 

социальную ответственность крупных предприятий и даст новые 

возможности для людей с ограниченными возможностями. 

 

Хотелось бы отменить собственный опыт в создании рабочих 

мест на примере реконструкции торгового рынка “Rakhat.kz”, что 

привело к созданию 700 новых рабочих мест с комфортными 

условиями труда. 

 

Инфраструктура. Особое внимание я хочу уделить одной из 

важных проблем не только нашего округа, но и всего города – 

инфраструктурные проблемы. В наше время мы не представляем 

жизнь без воды, тепла и света. Все мы знаем большинство 

инженерных сетей были проведены в 50–60 года, а где-то и вовсе 

отсутствуют. ЧП на Экибастузском и Ридерском ТЭЦ наглядно 

показала на остроту данной проблемы. Я знаю, что разработаны 

проект в рамках строительства, ремонта и реконструкции 

инженерных сетей всего района, если меня изберут, я буду 

добиваться выделения финансирования буду контролировать 

сам процесс. 

 

Это решит проблему с водой, канализацией и 

электроснабжением в мкр. Кемел. Также считаю необходимым 

поднять вопрос о расширении действующей котельной в мкр. 

Кокжиек, путем добавления новых котлов, которые обеспечат 

бесперебойную работу к отопительному зимнему сезону. 

 

Безопасность. Безопасность в районе, безопасность наших 

семей - то, что волнует всех нас. Один из эффективных способов 

— это увеличение количества камер во дворах, возле школ и 

детских садов, а также модернизация наружного освещения. 

 

На данной момент более чем 100 улиц в районе не имеют 



наружного освещения, что создает дискомфорт и тревогу для 

жителей района. Со своей стороны приложу все усилия для 

решения данного вопроса. 

 

Спорт и культура. Развитие спорта в округе и в целом в районе, 

для меня, как человека, занимающегося всю жизнь спортом, 

важное направление. Спорт развивает нас не только физический, 

но и дисциплинирует и мотивирует для достижения поставленных 

целей. Важным в данном направлении является развитие 

детского спорта, так как дети – наше будущее. Поэтому считаю, 

что стоит уделить отдельное внимание строительству новых 

спортивных объектов в районе и городе, обеспечению 

бесплатным доступом для малообеспеченных семей и 

многодетных семей, а также систематическое проведение 

спортивных мероприятий. Я считаю, что надо развивать самый на 

данный момент доступный – уличный спорт, спортивная ходьба, 

уличные спортивные зоны, детские спортивные площадки. Здесь 

можно подчеркнуть инфраструктурную проблему нехватки 

детских площадок в районе особенно в недавно присоединенном 

микрорайоне Кемел. Со своей стороны постараюсь поднимать 

данную проблему и инициировать решение. 

 

Уважаемые избиратели, моей приоритетной задачей 

является оперативное решение вопрос и проблем жителей 

округа. Мой принцип НЕ ГОВОРИТЬ О ПРОБЛЕМАХ, А 

РЕШАТЬ ИХ. Всегда буду рад выслушать ваши предложения, 

реализуя которые мы сможем жить лучше. 

 

Телефон для обращений: +7 (700) 465-55-50 

 

 

 

 

 

 

 



N 19 сайлау округі бойынша Алматы қалалық мәслихаты 
депутаттығына үміткердің сайлауалды бағдарламасы 

ТАЛҒАТОВ ЗИЯ БАЛАЛДИНҰЛЫ 
 

 
Құрметті сүйікті АЛМАТЫ қаласының тұрғындары, менің 
атым Талғатов Зия Балалдинұлы, мен 19-шы аймақтан қалалық 
мәслихаттың депутаттығына кандидатпын. Алдымен өзімді 
қысқаша таныстырып өтейін, мен Алматы облысы Талғар 
ауданында дүниеге келдім, жасым 26-да, қаржылық білімім 
жоғары, қазіргі уақытта мен «TeхноGRAD» компаниялар 
тобының атқарушы директорымын, бұл компаниялар тобы, 
тұрмыстық техниканы көтерме және бөлшек сатудан бастап, 
сауда үйлерінің құрылысына дейінгі қызметтердің кең спектрімен 
айналысады. Мен үйленгенмін, ұлым бар. 
Мәслихатымызға неліктен депутат болғым келетіні туралы көбірек 
айтқым келеді, оның басты себептерінің бірі – белсенді 
азаматтық ұстанымымды көрсету, қаламыздың дамуына үлес 
қосу. Үлес қосуға деген мүмкіндігім мен ниетімді ең алдымен 
біздің облыста көрсеткім келеді. 
Көпшілік мені депутаттық қызметке әлі жас деп ойлауы мүмкін, 
бірақ басқасын айтайын, адам жасы ұлғайған сайын дағдыға ие 
болатыны сөзсіз, бірақ бір нәрсені өзгертуге деген құлшынысы 
мен ұмтылысы әлдеқайда маңыздырақ. Өзімді менеджмент 
жағынан өте сауаттымын деп анық айта аламын, өйткені мен 
еліміздің барлық дерлік облыс орталықтарында жұмыс істейтін 
450-ге жуық адамы бар компанияларды басқарамын. 
 

Құрметті жерлестер. 
Біздің «ТехноGRAD» компаниясы отандастарымыз қиын 

өмірлік жағдайға тап болған кезде ешқашан шеттемейтінін мен өз 
тарапымнан айта аламын: 
– Екібастұз жылу электр орталығындағы апат орнап, тұрғындар 
қыста жылусыз қалған кезде біздің компания қала тұрғындарына 
500 жылытқыш жіберді. 
- Пандемия кезінде біз халықтың әлеуметтік осал топтарын 3000-
нан астам азық-түлік себеттерімен қамтамасыз еттік, Шелек 
ауылындағы ауруханаға жасанды тыныс алу аппараттарын сатып 
алдық. 
– Біз жыл сайын «Баланы мектепке жинау» акциясы аясында 2 
мыңнан астам баланы жаңа жылдық сыйлықтар мен оқу 
құралдарымен қамтамасыз етеміз. 



 
 

Құрметті сайлаушылар. 
Мен осы қалада өстім, қаланың мәселелерін өз көзіммен 

көремін, білемін және олардың көпшілігіне негізінен жастардың 

пікірімен тоғысатын өз көзқарасымды ұсынғым келеді. 

Білім. Менің бағдарламамдағы басымдылық– қолжетімді білім. 

Өздеріңіз білесіздер, қаланың түкпір-түкпірінде мектептерде орын 

тапшылығына қатысты өзекті мәселелер туындауда. Мысал 

келтірейін, менің досым «Меgа» сауда орталығына қарама-қарсы 

орналасқан Розыбакиева көшесіндегі 4YOU тұрғын үй кешенінде 

тұрады және орын тапшылығы, мектеп пен балабақшаның 

болмауы мәселесінен баласын мектепке кіргізе алмады. Өйткені, 

әзірлеушілер тұрғын үй кешенін салу кезінде мектеп пен 

балабақшаны қарастырмаған. Сондықтан Бурундайская 91 мекен-

жайындағы бұрынғы кірпіш зауытының аумағындағы көпқабатты 

үйлер салған кезде мен міндетті түрде мектеп пен балабақша 

салуға ұмтыламын. 

Мектептерге қосымша құрылыстар салу бұл мәселені шешудің бір 

жолы. № 148 және 101 мектептерге салынып жатқан 

кеңейтулерден басқа, № 103 және 112 мектептерге де қосымша 

құрылыстар қажет. Орын тапшылығы мәселесі балабақшаларға 

да қатысты, сол себепті, «Айнабұлақ» ықшамауданындағы 160 

орындық балабақша құрылысының аяқталуы мен үшін басты 

басымдықтардың біріне айналдырады. 

Денсаулық сақтау. Медициналық қызметтердің қолжетімділігі– 

менің сайлауалды бағдарламамдағы басым тармақтардың бірі. 

Ауданымызда емханалар мен ауруханалардың жетіспеушілігі 

мәселесі бар екенін білемін. Кемел шағын ауданында бірнеше 

жылдан бері дәрігерлік амбулатория салынып жатыр. Егер мен 

депутат болып сайлансам, құрылыстың аяқталуын, сапалы 

медициналық көмек көрсетуді қатаң бақылауға аламын. Сондай-

ақ Кемел шағынауданындағы көшелердің бірі Ақсуат көшесі 

Қапшағай тас жолының шығыс жағында орналасқанын ерекше 

атап өткен жөн. Осы көше тұрғындарының дәрігерлік 

амбулаторияға баруының қауіпсіздігі мен ыңғайлылығы үшін жаяу 

жүргіншілер өткелінің көтерілуін қарастыру қажет. 

 

Экономика. Ауданымыз өнеркәсіптік аймақ болғандықтан, жаңа 



жұмыс орындарын ашуға және ол кәсіпорындарға мүмкіндігі 

шектеулі азаматтарға жұмыс орынын қарастырылуына бас назар 

аударғым келеді. Мемлекет ірі кәсіпорындарды штатта мүмкіндігі 

шектеулі азаматтардың белгілі бір санының болуын міндеттейтін 

әлемдік жетік, тиімді тәжірибелер бар. Бұл тәжірибені қолдану ірі 

кәсіпорындардың әлеуметтік жауапкершілігін арттырып, мүмкіндігі 

шектеулі жандарға жаңа мүмкіндіктер береді. 

Жұмыс орындарын құрудағы өз тәжірибемді «Rakhat.kz» сауда 

базарын қайта құру мысалында атап өткім келеді, соның 

нәтижесінде 700 жаңа, қолайлы, еңбек жағдайы бар жұмыс 

орнының ашылуы болды. 

Инфрақұрылым. Мен ауданымыздың ғана емес, бүкіл қаланың 

маңызды мәселелерінің бірі – инфрақұрылым мәселесіне ерекше 

назар аударғым келеді. Қазір біз өмірді сусыз, жылусыз, жарықсыз 

елестете алмаймыз. Инженерлік желілердің басым бөлігі 50-60 

жылдары жүргізілгенін бәріміз білеміз, ал бір жерлерде ол 

желілер мүлдем жоқ. «Екібастұз» және «Ридер» ЖЭО-ларындағы 

төтенше жағдай бұл мәселенің қаншалықты ауыр екенін анық 

көрсетті. Бүкіл облыстың инженерлік желілерін салу, жөндеу және 

қайта жаңғырту аясында жоба жасалғанын білемін. Мен 

сайлансам, жобаны жүзеге асыруға қаржы бөлінгеннен бастап, 

жобаның толықтай процесін өзім қадағалайтын боламын. Бұл 

жобаның аяқталуы Кемел ықшамаудандағы су, кәріз, жарық 

мәселесін шешеді. Сондай-ақ Көкжиек ықшамаудандағы жұмыс 

істеп тұрған қазандықты кеңейту мәселесін көтеру қажет деп 

санаймын, қысқы жылыту маусымында үздіксіз жұмыс істеуді 

қамтамасыз ететін жаңа қазандықтарды қосу арқылы. 

Қауіпсіздік. Ауданның, отбасымыздың қауіпсіздігі бәрімізді 

алаңдататын мәселе. Ең тиімді жолдың бірі – аулалардағы, 

мектеп, балабақша маңындағы камералардың санын көбейту, 

сондай-ақ сыртқы жарықтандыруды жаңғырту. Қазіргі таңда 

аудандағы 100-ден астам көшеде сыртқы жарықтандыру жоқ, бұл 

аудан тұрғындарына жайсыздық пен алаңдаушылық туғызуда. 

Мен өз тарапымнан бұл мәселені шешуге бар күшімді саламын. 

Спорт және мәдениет. Өмір бойы спортпен айналысқан адам 

ретінде ауданда, жалпы облыста спорттың дамуы мен үшін 

маңызды бағыт. Спорт бізді физикалық тұрғыдан ғана емес, 

сонымен қатар тәртіпке келтіріп, алға қойған мақсаттарымызға 

жетуге ынталандырады. Бұл бағытта балалар спортын 



дамыту маңызды, өйткені балалар біздің 

болашағымыз. Сондықтан облыс пен қалада жаңа спорт 

нысандарын салуға, аз қамтылған және көп балалы отбасынан 

шыққан балалады спорт нысандарына тегін кіруін қамтамасыз 

етуге, спорттық шараларды жүйелі өткізуге аса назар аудаған жөн 

деп ойлаймын. Қазіргі уақытта ең қолжетімді – көше спортын, 

жүгіру, ашық спорт аймақтарын, балалар спорт алаңдарын 

дамыту қажет деп есептеймін. Бұл жерде облыста, әсіресе 

жақында қосылған Кемел шағын ауданында балалар алаңының 

жоқтығынан инфрақұрылымдық проблеманы атап өтуге болады. 

Мен өз тарапымнан осы мәселені көтеріп, шешімін табуға 

тырысамын. 

 

Құрметті сайлаушылар, менің басымдығым – аудан 

тұрғындарының мәселелерін жедел шешу. Менің ұстанымым 

- МӘСЕЛЕЛЕР ТУРАЛЫ АЙТПАЙ, ОНЫ ШЕШУ. Мен сіздің 

ұсыныстарыңызды тыңдауға әрқашан қуаныштымын. 

Оларды жүзеге асыру арқылы, біз жақсы өмір сүре аламыз. 

 

Өтініштерге арналған телефон нөмір: +7 (700) 465-55-50 

 


